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Protokół nr XLII/2022 z sesji Rady Gminy Warlubie odbytej w dniu 

30 września 2022 r. 

XLII sesja Rady Gminy Warlubie rozpoczęła się dnia 30 września 2022 r. 

w obecności 14  radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 

15 radnych, zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2022 r. poz. 

559, 583, 1005 i 1079), stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 1000 w sali OSP w Warlubiu, ul. Bąkowska 12.  

Lista obecności radnych i zaproszonych gości stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Sesję otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Maria Jankowska. 

Protokolantem obrad był inspektor ds. obsługi Rady Gminy Sławomir Kania. 

Pani Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz radnych. Następnie 

poinformowała, że obrady Rady Gminy są rejestrowane za pomocą urządzeń 

nagrywających dźwięk i obraz. Klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania 

danych osobowych osób uczestniczących w obradach Rady Gminy Warlubie została 

umieszczona do zapoznania się z jej treścią na drzwiach Sali OSP w Warlubiu, na 

tablicy informacyjnej obok stanowiska ds. obsługi Rady Gminy w Urzędzie Gminy, na 

stronie internetowej BIP oraz na stronie internetowej Gminy. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad i poddała go pod 

głosowanie. W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty. Raport z głosowań 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu.   

Porządek obrad  przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacja o działalności międzysesyjnej.  

5. Rozpatrzenie i głosowanie nad projektami uchwał w sprawie: 

1) wprowadzenia zmian w budżecie gminy Warlubie na 2022 rok, 

2) wprowadzenia zmian w uchwale w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Warlubie na lata 2022-2033, 

3) wprowadzenia zmiany do uchwały w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, warunków i zasad korzystania oraz stawki opłaty za 

korzystanie z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem jest Gmina 

Warlubie, 

4) określenia warunków i trybu finansowania zadań z zakresu rozwoju sportu na 

terenie Gminy Warlubie,  

5) utworzenia placówki wsparcia dziennego prowadzonej w formie opiekuńczej 

pod nazwą „Świetlica Środowiskowa”, 
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6) wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych, 

akcjach ratowniczych, szkoleniu lub ćwiczeniu dla Strażaka Ratownika OSP, 

7) wyrażenia zgody na zakup działek oznaczonych w ewidencji geodezyjnej 

nr 669/1, 665/3 i 690/2 położonych w miejscowości Wielki Komorsk oraz 

działki oznaczonej w ewidencji geodezyjnej nr 340/4 położonej w miejscowości 

Komorsk, 

8) wyrażenia zgody na zakup działek oznaczonych w ewidencji geodezyjnej 

nr 360/1, 361/1, 362/3, 420/1 i 436/1 położonych w miejscowości Lipinki, 

9) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenów położonych w obrębie Lipinki, 

10) przystąpienia Gminy Warlubie do Kujawsko-Pomorskiego Stowarzyszenia 

„Salutaris”. 

6. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Warlubie za I półrocze 2022 r. 

7. Ocena funkcjonowania służby zdrowia w Gminie Warlubie. 

8. Informacja na temat przygotowania szkół i oddziałów przedszkolnych do nowego 

roku szkolnego 2022/2023.  

9. Informacja dotycząca dowozu dzieci i młodzieży do szkół i przedszkoli w Gminie 

Warlubie. 

10. Analiza wyników egzaminów końcowych w szkołach Gminy Warlubie. 

11. Interpelacje i zapytania radnych. 

12. Wolne wnioski i informacje. 

13. Zamknięcie obrad. 

Ad.1 i Ad.2 

Jak wyżej. 

Ad.3 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że z treścią protokołu z poprzedniej sesji 

Rady Gminy nr XLI/2022 z dnia 25 sierpnia 2022 r. można było zapoznać się na 

stanowisku ds. obsługi Rady Gminy, a także w dniu obrad. Radni nie wnieśli żadnych 

uwag i zmian do protokołu j/w, wobec czego uważa się, że został przyjęty. 

Ad.4 

Pan Wójt Gminy przedstawił informację o działalności międzysesyjnej. 

Informacja j/w stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

Ad.5 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła kolejno według porządku obrad treść 

poszczególnych uchwał. 

1) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

gminy Warlubie na 2022 rok. 

Pani Przewodnicząca Rady – w planie dochodów i wydatków na 2022 r. nastąpiło 

szereg zmian w działach takich jak: gospodarka mieszkaniowa, dochody od osób 

prawnych, dochody od osób fizycznych i innych jednostek, które nie posiadają 

osobowości prawnej. Następnie różne rozliczenia m.in. w zakresie gospodarki 
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komunalnej, ochrony środowiska, kultury fizycznej, oświaty i wychowania oraz inne 

dane, znane Państwu z materiałów, z którymi na pewno Państwo się zapoznali. 

Przesunięcia wiążą  się głównie z zabezpieczeniem wydatków bieżących, 

z uwzględnieniem wydatków na zakup opału dla szkół. Czy Pani Skarbnik 

zechciałaby jeszcze coś uzupełnić, dopowiedzieć?        

Pani Skarbnik Gminy – jeżeli chodzi o zmiany w stosunku do tego projektu, który 

omawialiśmy na Komisjach, to tutaj chciałabym jeszcze prosić o wprowadzenie 

jednej autopoprawki. Mianowicie chodzi o zabezpieczenie planu wydatków na wpłaty 

2% uzyskanych wpływów z podatku rolnego na rzecz Izb Rolniczych, to jest 

zwiększenie o kwotę 5 000,00 zł i jest to przesunięcie z działu 7523 na zakup 

materiałów i wyposażenia w rozdziale Urzędu Gminy.    

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję w tym temacie. Dyskusji nie podjęto. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr XLII/331/2022 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

gminy Warlubie na 2022 rok  została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 4 do 

protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

2) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Warlubie na lata 2022-2033. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt procedowanej uchwały. Wyjaśniła, 

że jeżeli wprowadzane są zmiany w budżecie Gminy, to należy je również 

uwzględnić w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr XLII/332/2022 zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Warlubie na lata 2022-2033 została przyjęta. Stanowi 

ona załącznik nr 5 do protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. 
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3) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmiany do uchwały 

w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, warunków i zasad 

korzystania oraz stawki opłaty za korzystanie z przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem jest Gmina Warlubie. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt procedowanej uchwały. 

Pani Przewodnicząca Rady – w związku z lokalizacją nowego przystanku Lipinki 2 

przy posesji nr 118, zachodzi konieczność wprowadzenia zmiany w załączniku do 

uchwały nr XXVII/232/13 Rady Gminy Warlubie z dnia 11 lipca 2013 r. W związku 

z powyższym jest to formalność.   

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję w tym temacie. Dyskusji nie podjęto. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr XLII/333/2022 w sprawie wprowadzenia zmiany do uchwały 

w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, warunków i zasad korzystania 

oraz stawki opłaty za korzystanie z przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem jest Gmina Warlubie została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 6 do 

protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

4) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia warunków i trybu 

finansowania zadań z zakresu rozwoju sportu na terenie Gminy Warlubie. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt procedowanej uchwały. 

Pani Przewodnicząca Rady – uchwała Nr XL/262/10 Rady Gminy Warlubie z dnia 

9 listopada 2010 r. w sprawie określenia warunków i trybu finansowego wspierania 

rozwoju sportu na terenie Gminy Warlubie straciła moc. W związku z powyższym 

i doprecyzowaniem zapisów w myśl ustawy z dnia 25 czerwca 2010 r. o sporcie, jest 

taka możliwość, w myśl nowych przepisów, że tym procedowaniem może zajmować 

się Wójt Gminy. Na podstawie zarządzenia Wójta mogą być te zadania ze sportu 

realizowane. Stąd obowiązkiem Rady jest wywołanie takiej uchwały.     

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr XLII/334/2022 w sprawie określenia warunków i trybu 
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finansowania zadań z zakresu rozwoju sportu na terenie Gminy Warlubie została 

przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 7 do protokołu. Raport z głosowań stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

5) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia placówki wsparcia 

dziennego prowadzonej w formie opiekuńczej pod nazwą „Świetlica 

Środowiskowa”. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt procedowanej uchwały. 

Pani Przewodnicząca Rady – ustawa o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 

zastępczej nakłada taki obowiązek na samorządy terytorialne i jedną z tych form 

współpracy i wsparcia rodziny jest objęcie dzieci opieką i wychowaniem w placówce 

dziennego pobytu. Mówimy tu o Wielkim Komorsku i jest taka możliwość 

zapewnienia opieki dzieciom tam przebywającym, udzielenia pomocy w nauce, 

zajmowania ich zabawami i zajęciami sportowymi. Dzieci z Wielkiego Komorska 

miały już wcześniej taką możliwość korzystania z tych form w ramach grantów. Były 

dwa takie granty. Każdy z nich trwał pół roku. Stąd organ wykonawczy proponuje, 

żeby takie miejsce utworzyć w tej świetlicy wiejskiej z określeniem jej nazwy 

„Świetlica Środowiskowa”.        

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję w tym temacie. Dyskusji nie podjęto. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr XLII/335/2022 w sprawie utworzenia placówki wsparcia 

dziennego prowadzonej w formie opiekuńczej pod nazwą „Świetlica Środowiskowa” 

została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 8 do protokołu. Raport z głosowań stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

6) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego 

za udział w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniu lub 

ćwiczeniu dla Strażaka Ratownika OSP. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt procedowanej uchwały. 

Pani Przewodnicząca Rady – jak Państwo sobie przypominają w miesiącu marcu 

Rada Gminy wywoływała taką uchwałę. Otóż w związku z badaniem ogólnokrajowym 

przez prokuraturę okręgowa w Bydgoszczy, uchwały tej treści były analizowane. 

Oczywiście nie tylko nasza uchwała, ale uchwały z całego kraju były weryfikowane. 

Okazało się, że w przedmiocie zapisu wyszły takie kosmetyczne sprawy. Mieliśmy 

w tytule: „w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach 

ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniu lub ćwiczeniu dla Strażaka Ratownika 

OSP w Gminie Warlubie”. Zweryfikowano, że nie może być określona jednostka, 
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nazwa tej jednostki. Więc jak Państwo widzicie jest tylko końcówka: „dla strażaka, 

ratownika OSP”.  Druga zmiana to doprecyzowanie zapisu, że w § 1 ust. 1 należało 

napisać: „wysokość ekwiwalentu pieniężnego za udział w szkoleniach, ćwiczeniach 

wynosi 8,00 zł za każdą rozpoczęta godzinę od zgłoszenia wyjazdu”. W związku 

z tym Pan Mecenas zasugerował, żeby tą uchwałę zmienić w całości. Może Pan 

Mecenas się wypowie. 

Radca Prawny Pan Adrian Rzeczyca –  tak, to pismo miało charakter sugestywny, 

aby bardziej literalnie trzymać się ustaleń i ciężko nad tym zarzutem dyskutować. 

Każdy może mieć swoje zdanie na ten temat. Natomiast jeśli chodzi o fakt, że nie 

zmieniamy tej starej uchwały, tylko wprowadzamy nową, bo tak będzie bardziej 

czytelnie. To są naprawdę kosmetyczne zmiany, żeby nie wchodzić w konflikt 

z prokuraturą, żeby wprowadzić to tak, jak napisali, jak sobie życzą. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr XLII/336/2022 w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego 

za udział w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniu lub ćwiczeniu 

dla Strażaka Ratownika OSP została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 9 do 

protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Po przegłosowaniu projektu uchwały j/w z sali narad wyszła Radna Pani Joanna 

Bock.   

7) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zakup działek 

oznaczonych w ewidencji geodezyjnej nr 669/1, 665/3 i 690/2 położonych 

w miejscowości Wielki Komorsk oraz działki oznaczonej w ewidencji 

geodezyjnej nr 340/4 położonej w miejscowości Komorsk. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt procedowanej uchwały. 

Pani Przewodnicząca Rady – proszę Państwa w związku z uregulowaniem prawnym 

drogi gminnej w miejscowości Wielki Komorsk o łącznej powierzchni 1223 m2 

zachodzi konieczność zakupu działek od tych osób fizycznych. Czy ktoś chciałby coś 

dopowiedzieć? Jeżeli tak, to proszę bardzo. 

Pan Wójt Gminy – Szanowni Państwo, oczywiście dyskutowaliśmy na ten temat, ale 

w gronie Radnych, ale jeszcze raz powiem to dla mieszkańców, szczególnie dla 

rolników. Chcemy uporządkować sprawy własności. Jeżeli dzisiaj Państwo 

podejmiecie tą uchwałę, wszystkie dokumenty są już przygotowane u notariusza. 

Jeśli będzie pozytywna Wasza wola, to w najbliższym czasie mam nadzieje, że tych 

czterech sprzedających w wyznaczonym terminie uda się do Świecia i podpiszemy 
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tam akt kupna-sprzedaży tych niewielkich części. Wtedy cała ta droga będzie już 

drogą gminną, a tak na początku jest droga gminna, potem jest droga tych 

4 właścicieli prywatnych i znowu droga gminna. W związku z tym mam nadzieję, że 

temat po wielu latach zostanie już ostatecznie załatwiony.  

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję w tym temacie. Dyskusji nie podjęto. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr XLII/337/2022 w sprawie wyrażenia zgody na zakup działek 

oznaczonych w ewidencji geodezyjnej nr 669/1, 665/3 i 690/2 położonych 

w miejscowości Wielki Komorsk oraz działki oznaczonej w ewidencji geodezyjnej nr 

340/4 położonej w miejscowości Komorsk została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 

10 do protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

8) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zakup działek 

oznaczonych w ewidencji geodezyjnej nr 360/1, 361/1, 362/3, 420/1 i 436/1 

położonych w miejscowości Lipinki. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt procedowanej uchwały. 

Pani Przewodnicząca Rady – w związku z budową odcinka drogi gminnej 

w miejscowości Stara Huta o łącznej powierzchni 274 m2 zachodzi konieczność 

zakupu działek, ponieważ zgodnie z zakresem projektowania tej drogi wchodzimy 

w grunty właścicieli. Stąd zgodnie z wymogami droga łącznie z pasami bocznymi nie 

może być węższa niż 5,5 m. Stąd też, żeby te sprawy doprowadzić do porządku, 

należy wykupić te grunty. Mam pytanie do Pana Wójta, jak wynegocjowano stawki za 

wykup tych działek? 

Pan Wójt Gminy – jeszcze nie negocjowano. Natomiast chcę zaproponować, żeby 

było sprawiedliwie, taką samą kwotę jak zaproponowałem rolnikom w związku 

z wykupem drogi gminnej w Komorsku i Wielkim Komorsku.   

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr XLII/338/2022 w sprawie wyrażenia zgody na zakup działek 

oznaczonych w ewidencji geodezyjnej nr 360/1, 361/1, 362/3, 420/1 i 436/1 
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położonych w miejscowości Lipinki została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 11 do 

protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

9) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 

położonych w obrębie Lipinki. 

Pan Wójt Gminy przedstawił projekt procedowanej uchwały. 

Pan Wójt Gminy – mamy problem w Lipinkach, o którym też będziemy rozmawiać 

z mieszkańcami we wtorek. Problem ten dotyczy zamiaru wybudowania farmy 

fotowoltaicznej o powierzchni powyżej 2 ha przez inwestora zewnętrznego, co budzi 

sprzeciw mieszkańców. Łącznie ponad 50 osób podpisało się pod tym protestem. 

Ponadto jest to obszar objęty „Naturą 2000”. Ta farma miałaby być położona przy 

lesie i nie bardzo ja jako Wójt widzę, żeby tam lokować farmy fotowoltaiczne. 

Przepisy ustawy mówią w ten sposób, gdyby był już uchwalony miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego, gdzie literki „P”- przemysł, by nie było, to nie 

byłoby w ogóle rozmowy. Nie mamy takiego planu, ale moja prośba jest taka, 

żebyśmy dzisiaj podjęli uchwałę o zamiarze rozpoczęcia prac nad takim planem. To 

jest oczywiście jeden z argumentów, może nie najsilniejszy, ale jednak, który 

chciałbym podać w uzasadnieniu do mojej decyzji o odmowie wydania warunków 

środowiskowych. Chcę się jeszcze posłużyć innym argumentem. Mianowicie raport 

oddziaływania na środowisko, który musiał być sporządzony przez przyszłego 

inwestora w konkluzji stwierdza, że nie ma istotnych zagrożeń dla środowiska, czyli 

może nie ma istotnych zagrożeń, ale zagrożenia są. Opinia  RDOŚ do tej pory była 

pozytywna dla takiego zamiaru, po spełnieniu określnych warunków. Były rozmowy 

ze mną w tym kierunku, że przecież Wójt może nie wydać warunków zabudowy. 

Tego zrobić nie można. Dlatego wolę na samym wstępie przerwać temat. Być może 

inwestor się odwoła do Samorządowego Kolegium Odwoławczego. Trudno mi dzisiaj 

powiedzieć jakie będzie stanowisko, ale jeśli byłoby to stanowisko uchylające moją 

decyzję, bo tak też może być, to wówczas każdy z mieszkańców może złożyć 

wniosek, sprzeciw do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. Jak Państwo wiecie, 

niezbadane są wyroki sądów, a może w międzyczasie będziemy już mieli uchwalony 

miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego.                

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję w tym temacie.   

Radna Pani Wanda Wolan – zgadzam się z wypowiedzią Pana Wójta, ale z drugiej 

strony mam pewne przemyślenia na ten temat. Bo uważam, że powinniśmy zacząć 

szukać terenów, miejsc, gdzie mogłyby stanąć takie farmy, gdzie mogłyby stanąć 

wiatraki. Bo proszę Państwa niedługo rzeczywiście, jak Pan Prezes mówi, będziemy 

palić byle czym i to przed czym żeśmy uciekali, prze tym ogromnym smogiem, a jak 

to wygląda w Warlubiu zimą? To Państwo zdajecie sobie sprawę, prawda? Wiecie 

jak to wygląda? Więc wydaje mi się, że chyba nie tylko my, ale cała Polska powinna 

zacząć szukać na potęgę miejsc, gdzie mogłyby takie wiatraki i farmy fotowoltaiczne 

stanąć. Oczywiście nie w pobliżu domów mieszkalnych, bo to nie jest potrzebne 
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nikomu, ale są takie miejsca, gdzie mogłyby one stanąć i myślę, że czas naprawdę 

się za to wziąć.     

Pan Wójt Gminy – chcę powiedzieć, że ruch przy farmach, jeszcze nie przy 

wiatrakach, poza Bąkowem, Bzowem, ale przy farmach fotowoltaicznych, również na 

terenie naszej Gminy, jest dosyć duży. Ja nie będę stawiał przeszkód jeśli będzie to 

dotyczyć tych terenów na Wielkim Komorsku z tymi dużymi spadami, czy 

w Płochocinie, jeśli tylko oczywiście RDOŚ wyda pozytywną opinię. Natomiast cały 

czas patrzę na te Lipinki, gdzie jest jeszcze trochę tej dziewiczej przyrody, gdzie są 

te lasy, gdzie są te łąki, gdzie jeszcze można pojechać, normalnie pooddychać 

i naprawdę nie wrzucajmy tam przemysłu 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Staniak – według najnowszych 

wiadomości, to będzie raczej stawiane na wiatraki, a nie na farmy fotowoltaiczne. 

Jest to związane z małym rozwojem sieci do przyjmowania energii z fotowoltaiki.    

Pan Wójt Gminy – mamy problem, bo na razie zmiana ustawy nie jest dalej 

procedowana. Chodzi o zmianę tego słynnego 10H. Dopóki nie będzie zmieniona ta 

odległość od najbliższych zabudowań z tego 10H, czyli 10 razy wysokość tego 

masztu, to temat nie ruszy.  

Więcej głosów w dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła 

przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. Przewodniczący 

Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz 

Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały 

pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr XLII/339/2022 w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenów położonych w obrębie Lipinki została przyjęta. Stanowi 

ona załącznik nr 12 do protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. 

10) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Warlubie do 

Kujawsko-Pomorskiego Stowarzyszenia „Salutaris”. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt procedowanej uchwały. 

Pani Przewodnicząca Rady – stowarzyszenie to powstało w celu wspierania 

samorządu terytorialnego. Służy ono udzielaniu pomocy w zakresie likwidowania 

szkód kryzysowych, w szczególności jeżeli te szkody zagrażają życiu lub zdrowiu 

mieszkańców jednostki samorządu terytorialnego. Przystąpienie do tego 

stowarzyszenia łączy się z uiszczaniem składek rocznych. Składka roczna wyniesie 

0,75 zł od jednego mieszkańca naszej Gminy. Biorąc pod uwagę liczbę mieszkańców 

roczna składka wyniesie zatem ok. 4 700,00 zł.   

Pan Wójt Gminy – najważniejsze jak jest dobra argumentacja, a druga strona jest 

dosyć elastyczna, to zawsze można coś jeszcze uzyskać, bo uzyskaliśmy wsparcie 

na odrestaurowanie tej figury Matki Boskiej w Bąkowskim Młynie, gdzie ludzie 

przychodzą się modlić. Mogłoby jednak to wszystko runąć i stanowić zagrożenie dla 

ludzi. W związku z tym przekonałem Pana Prezesa i 15 000,00 zł na nasze konto na 
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ratowanie tej figury wpłynęło. Tym bardziej, teraz trzeba być honorowym i do tego 

stowarzyszenia przystąpić.  

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i otworzyła 

dyskusję na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w  tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr XLII/338/2022 w sprawie przystąpienia Gminy Warlubie do 

Kujawsko-Pomorskiego Samorządowego Stowarzyszenia „Salutaris” została 

przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 13 do protokołu. Raport z głosowań stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

Opinie Komisji stanowią załącznik nr 14  do protokołu. 

Ad.6 

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy 

Warlubie za I półrocze 2022 r. 

Pani Skarbnik Gminy – zarządzeniem nr 65/2022 Wójta Gminy Warlubie z dnia 25 

sierpnia 2022 r. została przedłożona Radzie Gminy informacja w sprawie wykonania 

budżetu Gminy Warlubie za I półrocze 2022 r. wraz z informacją o kształtowaniu się 

Wieloletniej Prognozy Finansowej. Znalazły się tam informacje o dochodach ogółem 

wykonanych na kwotę 20 587 593,72 zł, co stanowi 51,56% wykonania planu na 

dzień 30 czerwca, który wynosi 39 926 992,48 zł. Wykonanie wydatków ogółem na 

kwotę 25 757 745,59 zł, co stanowi 48,71% planu wynoszącego 52 882 780,15 zł. 

Wynik wykonania budżetu na dzień 30 czerwca wynosił - 5 170 151,87 zł, na 

planowany deficyt w wysokości 12 955 787,77 zł, co stanowi 39,97% wykonania. 

Zadłużenie na dzień 30 czerwca 2022 r. wynosi 12 442 000,00 zł. W tym okresie 

sprawozdawczym dokonano spłaty dwóch rat kredytu zaciągniętego w 2019 r. 

w kwocie 200 000,00 zł, dwóch rat kredytu zaciągniętego w 2020 r. w kwocie 

50 000,00 zł, a  także wykup serii B15 obligacji komunalnych wyemitowanych w 2015 

r. w kwocie 500 000,00 zł. Spłaty odbywają się zgodnie z harmonogramem. W 

okresie sprawozdawczym Gmina nie udzieliła żadnych poręczeń, gwarancji, a 

zobowiązania niewymagalne Gminy ogółem wynoszą 1 154 449,59 zł. Są to faktury, 

które wpłynęły w okresie sprawozdawczym z terminem płatności w III kwartale tego 

roku oraz zobowiązania z tytułu pochodnych od wynagrodzeń. Należności 

wymagalne wynoszą łącznie 1 814 974,44 zł, z tego: 202 453,00 zł stanowią 

należności podatkowe, 1 181 674,06 zł należności alimentacyjne, 12 095,52 zł 

należności niepodatkowe z tytułu należności za czynsz oraz 327 720,81 zł należności 

z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. W planie inwestycyjnym 

na 2022 r. przyjęto zadania o wartości 18 690 210,92 zł. Pokrótce wymienię tylko te 
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zadania: „Budowa drogi gminnej nr 030212C w miejscowości Płochocin w Gminie 

Warlubie o nawierzchni asfaltowej”, „Wykup gruntu na działkach ewidencyjnych nr 

665/3, 669/1, 690/2-obręb Wielki Komorsk i działki nr 340/4-obręb Komorsk”, 

„Budowa chodnika wraz z projektem na wykonanie chodnika przy Biedronce w 

miejscowości Warlubie”, „Wykonanie dokumentacji projektowej budowy drogi przy 

działce 735/4 na odcinku 1,3 km w miejscowości Lipinki”, „Wykonanie dokumentacji 

projektowej dróg w miejscowości Wielki Komorsk - ul. Bzowska i ul. Nowomostowa”, 

„Wykonanie dokumentacji projektowej budowy drogi w miejscowości Bzowo”, 

„Wykonanie dokumentacji projektowej budowy drogi w miejscowości Buśnia”, 

„Wykonanie dokumentacji projektowej budowy dróg w miejscowości Warlubie ul. 

Zawadzka i ul. Wybudowanie Nowskie”, „Przebudowa odcinka drogi dojazdowej do 

gruntów rolnych Lipinki- Stara Huta na działce 1417(strona lewa) - I etap odcinek 700 

m’’, „Utwardzenie placów postojowych przy ul. Bąkowskiej 12 w miejscowości 

Warlubie”,  

„Zagospodarowanie i budowa parkingu przy ul. Dworcowej 11 w miejscowości 

Warlubie”, „Zagospodarowanie centrum wsi Wielki Komorsk – parking, plac zabaw, 

mini park”, „Zakup działki z przeznaczeniem na budowę budynku przedszkola 

w Warlubiu”, „Nabycie na rzecz Gminy Warlubie części nieruchomości oznaczonej 

w ewidencji gruntów nr 252 położonej w miejscowości Warlubie”, „Wykup działki nr 

812/8 i nr 812/17 w obrębie Lipinki”, „Zakup sprzętu komputerowego - Granty PPGR”, 

„Zakup sprzętu cyfrowego dla jednostek organizacyjnych”, „Dofinansowanie na 

Wojewódzki Fundusz Wsparcia Policji z przeznaczeniem na zakup samochodu 

służbowego dla Komisariatu Policji w Nowem”, „Dotacja celowa na dofinansowanie 

zakupu wozu strażackiego dla Ochotniczej Straży Pożarnej”, „Rewitalizacja zbiornika 

pożarowego w miejscowości Lipinki”, z tej inwestycji zrezygnowano, „Wykonanie 

dokumentacji projektowej budynku przedszkola wraz z wyodrębnieniem przestrzeni 

żłobka w Warlubiu”, „Budowa przedszkola wraz z wyodrębnieniem oddziału żłobka 

w miejscowości Warlubie”, „Zakup pojazdu typu BUS dla potrzeb przewozu dzieci 

szkolnych z miejscowości popegeerowskich”, „Wykonanie dokumentacji projektowej 

i robót geodezyjnych - Budowa sieci kanalizacyjnej sanitarnej wraz z przyłączami 

w miejscowości Bzowo”, „Budowa kanalizacji sanitarnej na ul. Zawadzkiej, 

ul. Wybudowanie Nowskie i ul. Wybudowanie za Torami w miejscowości Warlubie”,  

„Wykonanie prac geodezyjnych, projektowych i budowa sieci kanalizacji sanitarnej 

w miejscowości Osiek-Krusze-Bzowo”, „Dofinansowanie budowy indywidualnych 

przydomowych oczyszczalni ścieków na obszarach niezurbanizowanych siecią 

kanalizacji sanitarnej według złożonych wniosków”, „Wykonanie dokumentacji 

projektowej i budowa wodociągu w miejscowości Warlubie ul. Za Koleją”, „Wykonanie 

dokumentacji projektowej wodociągu w miejscowości Blizawy”, „Poprawa 

zagospodarowania miejscowości Rulewo w celach rekreacji społecznej”, „Budowa 

toalet publicznych na terenie gminy Warlubie”, „Budowa boiska wielofunkcyjnego 

w miejscowości Lipinki”, „Opracowanie projektu i budowa boiska wielofunkcyjnego 

w miejscowości Wielki Komorsk”, „Zagospodarowanie sportowo-rekreacyjne 

w miejscowości Rulewo”, „Zagospodarowanie sportowo-rekreacyjne w gminie 

Warlubie”, „Zagospodarowanie sportowo-rekreacyjne w miejscowości Bzowo” 
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i „Wyposażenie siłowni Hali Sportowej w Warlubiu”. Sprawozdanie z wykonania 

budżetu za pierwsze półrocze 2022 r. nie wykazuje istotnych zagrożeń związanych 

z realizacją planowanych dochodów, bądź niedoszacowania wydatków. Niemniej 

jednak należy mieć na uwadze nadzwyczajną sytuację związaną z pandemią 

koronawirusa, z czym wiąże się zagrożenie realizacji dochodów gminy, 

w szczególności w zakresie udziałów w podatku dochodowym od osób fizycznych 

i od osób prawnych, a także konflikt zbrojny na terytorium Ukrainy i rosnącą inflację. 

Poziom realizowanych dochodów i wydatków budżetowych podlega stałemu 

monitorowaniu, celem przedstawiania Radzie Gminy Warlubie propozycji zmian 

w przypadku pojawienia się jakichkolwiek zagrożeń związanych z realizacją 

przyjętego budżetu. W okresie sprawozdawczym wszystkie zobowiązania 

regulowane były terminowo, nie wykazano zobowiązań wymagalnych. Na koniec 

okresu sprawozdawczego Instytucje Kultury oraz SP ZOZ Gminna Przychodnia 

w Warlubiu nie wykazują należności oraz zobowiązań wymagalnych. Jeżeli chodzi 

o Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę na plan 6 920 

400,00 zł wpłynęło 367 242,61 zł tj. 39,90%. Realizacja dochodów własnych, takich 

na które gmina miała wpływ, została wykonana na zadowalającym poziomie. 

Wykonanie niższe niż zakładano, w szczególności w odniesieniu do dochodów, które 

są przekazywane za pośrednictwem urzędów skarbowych wynika z trudności ich 

oszacowania w odniesieniu do planu na rok 2021. Ogółem zaległości w tym dziale 

wynoszą 202 453,00 zł, w tym: z podatku od nieruchomości – 131 526,15 zł,  

z podatku rolnego – 64 795,26 zł, z podatku leśnego – 5 781,04 zł, z podatku od 

środków transportowych – 19 230,00 zł. W celu wyegzekwowania zaległości 

podatkowych wysłano w okresie sprawozdawczym 251 upomnień. Łącznie 

wystosowano 52 tytuły wykonawcze na kwotę ogółem 22 859,30 zł. W okresie 

sprawozdawczym odnotowano wpłaty na kwotę 2 435,32 zł na należności objęte 

tytułami wykonawczymi, Pomimo działań windykacyjnych odnotowano 

bezskuteczność egzekucji na sumę 65 255,64 zł, w tym z tytułu podatku od 

nieruchomości łącznie na kwotę 51 047,84 zł, a z tytułu podatku rolnego na kwotę 

14 207,80 zł. Ponadto w wyniku nieuregulowanych spraw spadkowych odnotowano 

zaległości na łączną kwotę 716,00 zł, w całości z tytułu podatku od nieruchomości. 

W zakresie gospodarki odpadami wpłynęły dochody za wywóz nieczystości w kwocie 

737 539,70 zł, tj. 43,50% planu. Łączne zaległości wynoszą 327 720,81 zł, 

a nadpłaty 5 380,35 zł. Do zobowiązanych wystąpiono z upomnieniami w ilości 262 

szt. oraz wystawione zostały tytuły wykonawcze w ilości 89 szt. Upomnienia i tytuły 

wykonawcze wysyłane są co trzy miesiące. Prawie w 100 procentach są to wciąż te 

same osoby, wobec których egzekucja w większości jest bezskuteczna. Rekordowa 

zaległość wynosi 13 786,00 zł, przy czym działania prowadzone przez Urząd 

Skarbowy, jak i Komornika nie przynoszą efektów. W dniu wczorajszym otrzymaliśmy 

opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej, która Uchwałą Nr 10/I/2022 Składu 

Orzekającego Nr 2 z dnia 29 września 2022 r. postanowiła zaopiniować pozytywnie 

informację o przebiegu wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2022 r.   

Pani Przewodnicząca Rady – dzisiaj otrzymaliśmy tą opinię i jest ona pozytywna. 
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Radny Pan Witold Żuchowski – mam przed sobą tą opinię RIO. Nie ma istotnych 

rzeczy, żeby można było powiedzieć, że zostało cokolwiek źle zrobione. Z opinii 

wynika, że jest to poprawnie. Aczkolwiek jest zapis, że pliki nie zwierają podpisów 

dyrektorów. Panowie dyrektorzy jednostek samorządu terytorialnego, jeżeli żeście 

wyprodukowali dokument, to podpiszcie go, nie wstydźcie się.   

Pani Skarbnik Gminy – stanę tu w obronie, bo to jest chyba pewne nieporozumienie. 

Te informacje wpływają do nas bezpośrednio i są one podpisane odręcznie. Do tej 

pory nie było problemu, żeby te informacje w formie skanu dołączyć do informacji 

z wykonania budżetu. Z obsługi Dziennika Urzędowego dostałam jednak informację, 

że takich skanów już umieszczać nie mogę. Muszą być one w wersji edytowalnej 

PDF w formie utworzonego pliku elektronicznego. W tej sytuacji tworzy się nam 

pewna rozbieżność między RIO i obsługą Dziennika Urzędowego Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego. RIO domaga się dokumentów z podpisem, a obsługa 

Dziennika domaga się dokumentów zgodnych elektronicznie. Stąd dyrektorzy 

dostarczyli dokumenty w dwóch wersjach, w wersji papierowej podpisany i w wersji 

edytowalnej PDF. Postaram się jednak to wyjaśnić z naszym opiekunem w RIO, jak 

w takim razie mamy następnym razem postąpić, żeby takich uwag nie było.         

Pan Wójt Gminy – podziwiam Pana Przewodniczącego Żuchowskiego za 

skrupulatność, to mi się podoba. 

Pani Przewodnicząca Rady – oby nie powtórzyły się za pół roku podobne błędy. 

Sprawozdanie nie wymaga głosowania. Niemniej jednak przyjmujemy je jako 

wykonane.  

Sprawozdanie j/w stanowi załącznik nr 15 do protokołu. Uchwała Nr 10/I/2022 Składu 

Orzekającego Nr 2 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z  dnia 29 

września 2022 r. w sprawie wydania opinii o przedłożonej przez Wójta Gminy 

informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2022 r. stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu. 

Ad.7 

Pani Przewodnicząca Rady i Pan Wójt Gminy przedstawili ocenę funkcjonowania 

służby zdrowia w Gminie Warlubie. 

Ocena j/w stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Ad.8-10 

Kierownik SAPO Pan Tomasz Wiśniewski przedstawił informację na temat 

przygotowania szkół i oddziałów przedszkolnych do nowego roku szkolnego 

2022/2023, informację dotyczącą dowozu dzieci i młodzieży do szkół i przedszkoli 

w Gminie Warlubie oraz analizę wyników egzaminów końcowych w szkołach Gminy 

Warlubie. 

Pan Wójt Gminy – najtrudniej rozmawiać o służbie zdrowia i o oświacie. Szczególnie 

najtrudniej mówić o tym rodzicom. Nie jest dobrze. Z ubiegłego roku jest program 

naprawczy, który musiał być wdrożony w Wielkim Komorsku, a w tym roku już 

przyszło pismo od Kuratora o konieczności wdrożenia programu naprawczego 

w Lipinkach. Dwadzieścia parę % z matematyki? Nie będę tego dalej komentował. To 

nie jest tylko wina, czy próba zrzucenia winy, na to że jest niewielu uczniów i uznaje 
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się, że dwóch może trzech znacząco odstaje. Ale patrząc na nauczycieli i Panią 

Mirkę Danielewicz byłą dyrektor, to od czego są zajęcia wyrównawcze? One powinny 

być prowadzone, czy są? Na jakim poziomie są? Po drugie, jeżeli nauczyciel patrzy 

tylko na zegarek, żeby dojechać, załatwić co trzeba i odjechać, to wtedy są takie 

efekty. Dlatego to nie jest tak, że zawsze można zrzucić to na czynniki obiektywne. 

Ja chciałbym się zapytać Pana Kierownika, ilu to nauczycieli w bieżącym roku 

szkolnym podjęło się zwiększenia się swoich kompetencji na kursach? Na co są 

pieniądze. 

Kierownik SAPO Pan Tomasz Wiśniewski – do tej chwili nie wpłynęły żadne wnioski, 

ale mam informacje ustną od dyrektora szkoły w Warlubiu, że na razie jest troje 

nauczycieli zainteresowanych podniesieniem swoich kwalifikacji. 

Radny Pan Tomasz Michalak – może powiem troszeczkę dłużej, ale dlaczego jako 

nauczyciel z 35 letnim stażem miałbym tego nie zrobić? Rozumiem zażenowanie 

Pana Wójta, bo by pewnie chciał, żeby wszystko grało i jest to normalne. Dlatego 

tutaj ogarnia swoją opieką każdą jednostkę organizacyjną. Mówimy tutaj o oświacie, 

mówiliśmy o służbie zdrowia i pewnie wszędzie tam, gdzie będzie się źle działo, to 

będziemy o tym mówili. Szanowni Państwo, każda szkolna placówka lokalna ma swój 

plan doskonalenia wewnętrznego, podnoszenia kwalifikacji, czy też ich uzupełniania, 

rozwijania. Mówimy tu o takich formach teraz obecnie obowiązujących. To tylko 

studia podyplomowe, czy też studia magisterskie oraz studia licencjackie. Nie ma 

kursów kwalifikacyjnych. Kursy kwalifikacyjne nie dają dzisiaj żadnych kwalifikacji, 

zostały z tego modelu wyłączone. Są pewnego rodzaju warsztaty doszkalające 

i z tego nauczyciele nie korzystają, bo są drogie. Aczkolwiek na jeden dzień np. 

wyrzucić 500,00 zł, prawda? Ale również są doskonalenia wewnętrzne nauczycieli, 

gdzie jeden nauczyciel korzystając z faktu, że pojedzie i podniesie swoje 

kompetencje, a potem przeszkoli całą placówkę pedagogiczną, bo po co wydawać 

pieniądze w tym samym temacie dla 20 osób, jak jedna osoba może pojechać na 

kurs dotyczący np. mediacji. W mojej placówce jedna osoba właśnie ukończyła taki 

kurs, bo widzimy taką potrzebę. Z rodzicami trzeba rozmawiać, prowadzić mediacje 

itd. Społeczeństwo jest jakie jest. Wzbudzono w nim pewnego rodzaju nadzieje przez 

ostatnie 30 lat, a teraz nastąpił wielki krach. Oczekiwania stanęły na nieco wyższym 

poziomie, a tu jest straszne potknięcie i po prostu trzeba będzie obrócić nasze całe 

życie, nasze myślenie, nasze potrzeby, załatwianie pewnych spraw na zasadzie, że 

pewnych rzeczy po prostu nie da się zrobić, albo nie da się zrobić od reki, bo da się 

zrobić, ale w jakiejś hierarchii, usystematyzowaniu. Fakt, faktem są to suche dane, 

które przedstawił nam Pan Kierownik. Natomiast, jeśli chodzi o wyniki, to wiecie 

Państwo, powiem tak, te plany naprawcze o zgrozo one są potrzebne, ale nie 

naprawcze, a wspierające i one nie powinny odbywać się na zakończeniu roku i po 

egzaminie, dotyczącym konkretnej grupy dzieci, która po prostu poniosła klęskę. Bo 

każda ocena negatywna, czy ocena naszej pracy, jeżeli kończy się stwierdzeniem, 

tak jak Pan Wójt powiedział dwadzieścia parę %, a średnia wojewódzka jest 55-58% 

i mówimy, jesteśmy bardzo daleko, smutek prawda? Źle coś się wydarzyło, ale tylko 

przypomnę, matura 30% z matematyki też funkcjonuje w tym kraju i jakoś wszyscy 

do niej się przyzwyczaili i jakoś to nikomu nie przeszkadza. No więc teraz mamy się 
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z tego cieszyć, czy martwić? Jednak nasi inżynierowie, polscy informatycy w skali 

świata są uznawani za jednych z lepszych. Natomiast program naprawczy będzie 

obejmował dzieci, które już zdawały egzamin, już tych dzieci nie ma w tej szkole, one 

poszły do szkół średnich, zawodówek, realizują swoje życie dorosłe. Tak naprawdę 

on jest z punktu widzenia swojej skuteczności kompletnie nie na miejscu. To się 

powinno dziać w październiku, we wrześniu. Każda szkoła, każdy nauczyciel 

przedmiotu robi sobie badania, wie jakie są kompetencje kluczowe, wie jaka jest 

podstawa programowa, wie co jego uczeń z poprzedniego etapu edukacyjnego 

powinien osiągnąć. Jeżeli on np. w październiku zgłasza Pani z przyrody, no niestety 

dziecko w  klasie ma wiedzę na poziomie I klasy, to jest źle. On nie ma tej wiedzy, on 

nie rozumie tych zagadnień, a on powinien umieć wykorzystać tą wiedzę. Nie musi jej 

znać książkowo, bo na tym sprawa nie polega, ale wie jak wykorzystać tą wiedzę 

w życiu. To wtedy piszemy o program wsparcia i wtedy dopiero takiej grupie, czy 

uczniowi pomagamy i to ma sens. Wtedy widzimy, że punkt wyjścia jest na poziomie 

20%, a na egzaminie, czy na koniec roku mamy efekt na poziomie 50% i teraz jest 

dobrze, znacząco podskoczyło. Natomiast robienie tego na koniec roku, moim 

zdaniem jest kompletnie nikomu nieprzydatne. Też nie oszukujmy się, ale troszeczkę 

tu bronię nauczycieli, bo system nie zawsze odpowiada na to, co my widzimy jako 

nauczyciele, co zgłaszamy, a tak naprawdę po prostu praktyka mija się z teorią.  

Pan Wójt Gminy – tak, żeby zobrazować najważniejsza jest zawsze tendencja. 

Oczywiście podzielam pogląd, że tych dzieci już nie ma. Dlatego proszę Pana 

Kierownika, żeby takie tabelki tych trzech szkół, tych przedmiotów przedstawił 

z ostatnich pięciu lat. Zobaczymy wtedy jaka jest tendencja. A teraz na marginesie, 

bo rzeczywiście, niektóre te zajęcia doszkalające są płatne. Tu wspólnie z Panią 

Sekretarz podjęliśmy taką decyzję, że w ramach środków, które zostaną Gminie 

przyznane z europejskich środków, przeznaczyliśmy kwotę prawie 129 000,00 zł, 

m.in. na doskonalenie nauczycieli, żeby właśnie pokrywać tego typu koszty, na 

zajęcia dodatkowe dla dzieci i młodzieży. Zobaczymy jaki efekt to przyniesie, a dla 

zobrazowania sytuacji to weźmy, to o co prosiłem Pana Kierownika z ostatnich 5 lat 

i przekażemy to Państwu. Zobaczymy jaka jest tendencja w poszczególnych 

szkołach w tych przedmiotach i to już da nam szerszy obraz. 

Radna Pani Mirosława Danielewicz – ja jeszcze sobie też pozwolę powiedzieć parę 

słów na ten temat. Całkowicie się zgadzam z tym, co powiedział Pan Tomasz. 

Powiem też, że w ostatnich klasach mamy bardzo duży wskaźnik przebadanych 

przez poradnię psychologiczno-pedagogiczną. Pracowałam 40 lat i naprawdę 

wierzcie mi państwo, że kiedyś tego nie było, a ostatnią obecną klasę, którą 

oddawałam, to ponad 50% dzieci było przebadanych z orzeczeniami, opiniami, 

z nauczycielem wspomagającym. Myślę, że ten spadek wyników nauczania to jest 

naprawdę problem bardzo złożony. Wiele rzeczy ma na to wpływ. Jeżeli chodzi 

o doskonalenie nauczycieli w naszej placówce akurat tak się praktykuje, ale 

podejrzewam, że po prostu z góry rozporządzenia nam o tym mówią. Spotykamy się 

4-5 razy do roku w zespołach nauczycielskich, w których pracujemy, omawiamy te 

sprawy dlaczego ten, tamten, tamta dziewczynka ma takie niskie wyniki i co zrobić? 

Czy przebadać, czy do innego rodzaju zajęć dołączamy to dziecko? Nie zawsze tylko 
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ta nasza chęć wystarczy. W dużej mierze oczekujemy pomocy od rodziców, ale 

oczywiście my się od tego nie wymigujemy, bo to jest nasza praca. My wybraliśmy 

taki zawód i musimy robić wszystko, co możemy by nauczyć te dzieci, ale jeszcze raz 

podkreślam jest to bardzo złożony temat i wiele czynników ma na to wpływ i muszą 

się zgrać, by były efekty. 

Pan Wójt Gminy – tak to jest prawda tylko, statystyka jest nieubłagalna i proszę 

zauważyć, jeżeli średnia w tej matematyce w Lipinkach jest 20%, szkoła w Warlubiu 

i Komorsku około 50%, powiat 50% z groszami, województwo 50%. To co, u nas są 

gorsze dzieci? To tylko tutaj są gorsze dzieci? No zastanówmy się średnia jest 

średnią dla całego powiatu, czy województwa, a jednak tam jest ponad dwukrotnie 

lepszy wynik. Musimy szukać przyczyn gdzieś indziej, a nie tylko wśród tych dzieci.  

Radna Pani Mirosława Danielewicz – jak jeszcze byłam dyrektorem zawsze 

wizytatorzy za wzór stawiali nam Małą Nieszawkę. Malutka szkoła może trochę 

większą niż Lipinki i tam ze sprawdzianów kompetencyjnych były wyniki bardzo 

wysokie. Zawsze było wstyd, dlaczego tam można, a u nas nie, ale jak później się 

dowiedzieliśmy, że tam prawie wszystkie dzieci są to dzieci wysoko postawionych 

urzędników, dyrektorów. Autentycznie te dzieci od samego początku mają inny start. 

Mają dostęp do teatru, kultury, kina i do wszystkich innych źródeł. Czerpią one mimo 

woli wiedzę od mamy, taty i reszty rodziny. Pójdą do takiej małej szkoły, gdzie maja 

zastrzyk dobrej, pozytywnej energii i one tam kwitną, rozkwitają. To też trzeba wziąć 

pod uwagę. 

Pani Przewodnicząca Rady – jako prowadząca te obrady, uważam, że jest to temat 

rzeka i proponuję żeby Komisja Socjalno-Bytowa w z udziałem przedstawicieli szkół, 

dyrektorów spotkała się, przeanalizowała i przedyskutowała ten temat, żeby znaleźć 

przyczynę. Każdy z wypowiadających ma swoją rację. 

Radny Pan Tomasz Michalak – ja mam tu taką konkluzję dotyczącą wynagrodzeń, że 

nauczyciele czasem nie mają motywacji, bo jeżeli młody nauczyciel przychodzi do 

pracy i zarabia najniższą krajową, to jaką on może mieć motywację? 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Ewa Staniak – ja jeszcze w związku z tymi szkołami. 

Mieszkańcy się niepokoją tym, co się dzieje, ogrzewaniem, prądem i się dopytują, 

czy szkoły będą zamknięte? 

Pan Wójt Gminy – Wysoka Rado, już sygnalizowałem problem prądu, węgla na 

wszystkich Komisjach. Podtrzymuję publicznie zdanie, że gdyby szkoły w Polsce 

miałyby być zamknięte z powodu braku węgla, to jest to kompromitacja, poczynając 

od Polskiego Rządu, a kończąc na Wójcie danej Gminy. Nie dopuszczę do sytuacji 

takiej, żeby u nas szkoły poszły na zdalne nauczanie z powodu braku węgla. 

Zwłaszcza o ile na to, czy węgiel jest czy nie ma, mam niewielki wpływ. Natomiast na 

to, czy będzie węgiel nawet drogo i trzeba będzie go kupić, to my te pieniądze 

z Panią Skarbnik musimy znaleźć. Szkoła nie może być zamknięta. Natomiast co do 

prądu, podtrzymuję moje zdanie, nie podpiszę umowy z państwową, czy jakąkolwiek 

firmą, która zaproponuje 2 000,00 zł za 1 MWh. Niech się dzieje co chce. Do końca 

roku jest spokój. Od nowego roku zobaczymy. 

Pani Przewodnicząca Rady – nie złoży Pan podpisu na umowie, to znaczy, że szkoły 

będą musiały być zamknięte od stycznia, bo jak bez światła prowadzić lekcje? 
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Pan Wójt Gminy – oczywiście to są słowa na wyrost, ale jestem przekonany, że 

zostanie to uregulowane po naszej myśli. 

Informacja na temat przygotowania szkół i oddziałów przedszkolnych do nowego 

roku szkolnego 2022/2023, informacja dotycząca dowozu dzieci i młodzieży do szkół 

i przedszkoli w Gminie Warlubie oraz analiza wyników egzaminów końcowych 

w szkołach Gminy Warlubie stanowią załącznik nr 18 do protokołu.  

Ad.11 

Nie było. 

Ad.12 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pani Wanda Wolan – Komisja 

nasza, rozumiejąc trudności finansowe, chciałaby przedstawić mimo wszystko 

wniosek, który mamy nadzieję, że będzie w przyszłym roku zrealizowany. Składamy 

wniosek o przebudowę części chodnika przy ul. Wiejskiej od strony skrzyżowania 

z ul. Bąkowską. Tam jest taki kawałek chodnika, o którym ja mówię, że nie spełnia on 

swojej roli w żadnym wypadku, jest właściwie zbędny. Proponujemy obniżenie w tym 

miejscu, a nawet może zniwelowanie tej części chodnika. Po drugiej stronie jest 

szeroki wygodny chodnik i uważamy, że on w zupełności wystarcza, a to miejsce, 

o którym mówimy, można by przeznaczyć na miejsca postojowe, których zawsze 

brakuje. W pewnym stopniu by rozwiązało to ten problem, szczególnie w tym 

miejscu, gdzie znajdują się dwa zakłady fryzjerskie, sklep radiowo-telewizyjny. Ja 

wiem, że niedaleko przy straży pożarnej znajduje się parking, ale akurat ten kawałek 

chodnika jest zupełnie zbędny, jeszcze z tak wysokim krawężnikiem. Stąd właśnie 

wniosek naszej Komisji, aby w przyszłym budżecie Gminy rozpatrzeć go pozytywnie. 

Radna Pani Mirosława Danielewicz – ja mam tutaj trzy pytania. Pierwsze dotyczy 

centrum naszej wsi, tej szopy, tego dużego budynku, czy on w tym roku jeszcze 

będzie rozbierany, czy też w następnym roku? Dzisiaj się dowiedziałam, że 

wychodzą bardzo niebezpieczne pręty, czy też wkręty, które mocują progi 

zwalniające i one mocno wystają. Słyszałam, że w Płochocinie też jest tego typu 

problem, więc można by połączyć te dwie sprawy. Na naszej ul. Warlubskiej, czy 

Komorskiej pojawiają się w różnych miejscach dość spore pęknięcia, ulica była 

niedawno robiona, więc nie wiem, czy jest może jakaś gwarancja? Jeżeli przyjdzie 

okres zimowy, nie wiem, czy te pęknięcia może się nie powiększą? 

Radny Pan Dariusz Chodkowski – Panie Wójcie, to o co chce zapytać, to też wiąże 

się z pieniędzmi, ale nie pytałem na Komisji, bo to jest sprawa z wczoraj po rozmowie 

z kilkoma rolnikami. Chodzi o zbiórkę odpadów poprodukcyjnych pochodzących 

z produkcji rolniczej, folia, opakowania po nawozach, czy jest szansa zorganizować 

taką zbiórkę w naszej Gminie? 

Pan Wójt Gminy – zrobimy to w listopadzie, jeżeli jest taka potrzeba. 

Radny Pan Tomasz Piątkowski – ja mam sprawę odnośnie informowania Radnych 

o posiedzeniach komisji oraz sesji. Staram się sumiennie i rzetelnie wykonywać 

obowiązki Radnego. Układam sobie tak służby, żeby brać udział w każdej sesji 

i komisji. Natomiast jeżeli ja w piątek o godzinie 1600, dostaję informację, że komisja 
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jest przełożona z poniedziałku na środę, to nie mam możliwości zmiany służby 

i uczestniczenia w tej komisji. Prośba jest taka, żeby w możliwie najszybszym 

terminie informować nas za pomocą drogi elektronicznej e-mailem, czy też sms-em, 

że termin uległ zmianie.  

Pani Sekretarz Gminy – jeżeli będzie możliwe, to jeżeli Pani Przewodnicząca daje mi 

informacje o terminie sesji, komisji i ja informuję pracowników o tym, że sesja 

i komisje odbędą się w takim i takim terminie, to jednocześnie będę przesyłać 

informacje do Państwa Radnych. 

Pan Wójt Gminy – wracając do tych pytań i zapytań. Ja podzielam to stanowisko 

Komisji, które kieruje Pani Radna Wanda Wolan. Zastanawiam się, jak to się stało 

przy budowie drogi wojewódzkiej, że ludzie żółtymi pasami mają wykreślone miejsce 

prywatne i właściwie chodnik, który idzie do Domu Strażaka jest bardzo wąski, 

patrząc od krawężnika do tej żółtej linii. Zastanowimy się, żeby ewentualnie po tej 

prawej stronie, gdzie jest więcej tego miejsca, spróbować takie miejsca postojowe 

zrobić.  

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pani Wanda Wolan – to jest 

właśnie takie miejsce, gdzie nikt nie chodzi. 

Pan Wójt Gminy – gdyby właściciel sąsiedniej posesji, nieużytkowanej posesji 

z budynkiem, którym ulega stopniowej degradacji, zaproponował rozsądną cenę na 

wykup, to może byśmy się podjęli wybudowania tam parkingu, ale na razie rozsądnej 

ceny nie ma. Idąc dalej, co do centrum wsi Wielki Komorsk. Czy w tym roku zrobimy 

rozbiórkę? Ja mam pewne wątpliwości rodzaju finansowego. Mianowicie nie wiemy 

do końca, co nas czeka w tych finansach, bo chociażby ta zapowiedź rządu 

i Premiera Morawieckiego, że ta obiecana przyszłoroczna subwencja rozwojowa ma 

zostać przekazana na uzupełnienie tych braków w dochodach własnych za te 

wszystkie podwyżki, a w przyszłym roku nie będzie nic w tym zakresie. Teraz 

przeżyjemy, ale co będzie w przyszłym roku tego nie wiemy. Na czym polega 

problem? My tam mamy wstępnie obiecywane 105 000,00 zł ze środków unijnych, 

a kosztorys wstępny to około 400 000,00 zł i to ten kosztorys z przed paru miesięcy, 

czyli parking, plac zabaw i mini park łącznie z tą rozbiórką. Mamy już pozwolenie na 

rozbiórkę i chcemy dokonać tej rozbiórki siłami naszego ZUK, to być może w tym 

roku rozbierzemy to nawet w zimę. Natomiast ja bym chciał dla bezpieczeństwa już 

rozmawiałem z LGD, podzielić to na dwa etapy. W pierwszym etapie wykonać 

parking i plac zabaw, a w drugim etapie wykonać ten mini park, jeśli finanse pozwolą, 

bo uważam, że w pierwszej kolejności lepiej wykonać porządny parking i ten plac 

zabaw. Natomiast chodzi tylko o to, żeby nie utracić tych 105 000,00 zł. Co do tych 

nieszczęsnych progów. Pojedziemy i to zobaczymy. Będę musiał wysłać prośbę do 

Pana Dyrektora, żeby to zrobić porządnie. Te progi nie są najszczęśliwsze 

szczególnie dla tirów, bo tam osobówka to tak, ale tir często nie mieści się i może 

uszkodzić pod wpływem ciężaru. 

Sołtys Pan Janusz Adamski – Chciałbym zaprosić wszystkich radnych i nie tylko do 

Nowego na stadion na godzinę 1000, gdzie odbędą się zawody sportowo-pożarnicze 

OSP Gminy Warlubie, Dragacz i Nowe.  
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Sołtys Pani Halina Dittmann – ja bym miała taką prośbę do Pani Przewodniczącej, do 

Pana Wójta i Szanownej Rady. Czy byśmy mogli podjechać teraz na objazdówce na 

tą drogę asfaltową do Głodowa. Ja bym bardzo chciała to pokazać, ponieważ jest to 

coś strasznego. To jest nasza wizytówka i to źle o nas świadczy. Gmina Nowe 

postawiła tablice „Gmina Nowe”, gdzie kończy się asfalt, a dalej jest przestrzeń 

piachu, gruzu i zaczyna się droga Gminy Warlubie. 

Pani Przewodnicząca Rady – jak najbardziej przyjmujemy ten punkt do trasy.  

Pan Wójt Gminy – znam temat i oczywiście tam nie ma piachu i gruzu, żeby była 

sprawa jasna, chyba że w ostatnich dniach coś się zmieniło. Ostatnio też byłem tam 

sprawdzić i jest to droga utwardzona tak naprawdę poza niewielką podsypką to 

wystarczy tylko 21 m asfaltu. Niestety musimy wykonać całą procedurę. W związku 

z tym, to np. przy kolejnej budowie jakiejkolwiek drogi zrobimy to w ramach tzw. 

„odcinka próbnego”. Budować drogi będziemy, bo mamy złożone wnioski dotyczące 

ul. Zawadzkiej i wybudowania Nowskiego tam, gdzie kanalizacja już powstała, a od 

14 listopada złożę wniosek najprawdopodobniej na drogę w Bzowie do Urzędu 

Marszałkowskiego. Czy się załapiemy tego nie wiem, bo będą rozdzielać 

68 000 000,00 zł na całe Województwo. Biorąc pod uwagę koszta drogi asfaltowej 

wystarczy to na około 30 km dróg w Województwie. Oczywiście pierwszeństwo mają 

drogi gruntowe, które bezpośrednio mają styczność z drogą wyższej kategorii, a to 

jest droga krajowa 91, a więc jest duża szansa, żeby z tego tytułu to otrzymać. 

Radny Pan Tomasz Michalak – ja w kwestii tej drogi, bo oczywiście reakcje ludzi 

mogą być przeróżne. Natomiast chyba zabrakło tego, czego brakuje ludziom, żeby 

dwóch się spotkało i pogadało na ten temat. Bo wiecie Państwo z map geodezyjnych, 

że czasem mogą pojawić się złe pomiary, a jak powiedział Pan Wójt Gmina rozwiąże 

tą sprawę nie roztrząsając, czy to po naszej, czy też nie po naszej stronie była wina. 

Pytanie jest takie, czy można by wykonać tę drogę przy okazji budowy drogi 

asfaltowej na Starą Hutę?  

Pan Wójt Gminy – tu chodzi o sprawy dokumentacyjne, nie można sobie od tak 

kazać komuś zrobić tą drogę.  

Radny Pan Tomasz Michalak – kolejnym problemem są progi zwalniające, ale ja bym 

chciał zwrócić uwagę również na duże kamienie, które są ustawiane przez właścicieli 

posesji przy drodze, które mogą stanowić po prostu niebezpieczeństwo. 

Ad.13 

Po wyczerpaniu porządku obrad Pani Przewodnicząca Rady zamknęła obrady XLII     

sesji Rady Gminy Warlubie o godz. 1227. 

Protokołował 

Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 

/-/ Sławomir Kania  

Przewodniczyła 

Przewodnicząca Rady Gminy 

/-/ Maria Jankowska 

 


